

PRAYERS

Mr. Andras (Port Arthur), seconded by Mr. Munro (Hamilton East), by leave of the House, introduced Bill C-10, An Act to amend the Financial Administration Act, which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

The text of the Message and Recommendation of the Governor General pursuant to Standing Order 62 (2) in relation to the foregoing Bill is as follows:

His Excellency the Governor General recommends to the House of Commons the appropriation of public revenue under the circumstances, in the manner and for the purposes set out in a measure entitled "An Act to amend the Financial Administration Act".

STATEMENT BY MR. SPEAKER

MR. SPEAKER: May I just take a moment to refer the House to the practice which has been followed in the past in respect of this particular moment which calls for the introduction of some 205 individual Private Members' Bills. The practice that has been followed in the past is the one of balloting. This leads to an agreed number of bills being put on the *Order Paper* by way of first reading in the hope that a certain number at least will reach second reading and discussion. It is not possible for us to take the time of the House, nor is it practical for us to introduce each bill individually, so, in keeping with past practice, may I suggest that we now give first reading to all 205 Private Members' individual bills at this time. However, by unanimous consent, the Private Members' Public Bills that will be listed for introduction in this way will be dealt with under one general motion and I should repeat the caveat of the Chair that I have not undertaken to examine these bills with regard to their procedural regularity. That argument can always be raised at the time that the bill comes forward for further consideration, which is an exception to the practice, but is the only feasible way to do it.

Therefore, with the caveat that this is not a certification in any way by the Chair of the procedural regularity of the bills, may I put to the House the motion that some 205 bills listed on the *Order Paper* today as Private Members' Public Bills be given first reading.

Accordingly, by unanimous consent, the following bills were deemed to have been introduced, read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House:

Bill C-201, An Act respecting the cost of publishing public reports.—*Mr. Herbert.*

Bill C-202, An Act to amend the Official Languages Act.—*Mr. De Bané.*

PRIÈRE

M. Andras (Port Arthur), appuyé par M. Munro (Hamilton-Est), dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-10, Loi modifiant la Loi sur l'administration financière, qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

Le texte du message et de la recommandation du Gouverneur général, imprimé en conformité des dispositions du paragraphe (2) de l'article 62 du Règlement, au sujet du bill précité, se lit ainsi:

Son Excellence le gouverneur général recommande à la Chambre des communes l'affectation de deniers publics dans les circonstances, de la manière et aux fins prévues dans une mesure intitulée «Loi modifiant la Loi sur l'administration financière».

DÉCLARATION DE M. L'ORATEUR

M. L'ORATEUR: Je voudrais prendre un instant pour rappeler à la Chambre la pratique que l'on a suivie dans le passé quant au point de l'ordre du jour appelant le dépôt de quelque 205 bills émanant des députés. On procède d'habitude par tirage au sort, c'est-à-dire que l'on convient d'un certain nombre de bills à inscrire au *Feuilleton* après première lecture dans l'espoir qu'un certain nombre d'entre eux pourront du moins atteindre l'étape de la deuxième lecture. Il ne nous est pas possible d'accaparer le temps de la Chambre, ni pratique de présenter chacun des bills individuellement; aussi, conformément à la pratique déjà suivie, je demanderais que tous ces 205 bills émanant des députés soient maintenant lus pour la première fois. Toutefois, du consentement unanime, on fera inscrire ainsi au *Feuilleton* tous ces bills publics émanant des députés au moyen d'une seule motion générale, et je répète la mise en garde de la présidence: je n'en ai pas examiné la régularité ou l'admissibilité au point de vue de la procédure. On pourra toujours soulever cet argument lorsqu'on sera saisi de l'un ou l'autre de ces bills, ce qui constitue une exception à la pratique, mais c'est là la seule façon pratique de s'y prendre.

Par conséquent, après cette mise en garde de la présidence, qui ne certifie nullement la régularité des bills au point de vue de la procédure, je propose à la Chambre d'adopter la motion suivante: Que les 205 bills inscrits aujourd'hui au *Feuilleton* à la rubrique des bills publics émanant des députés soient lus pour la première fois.

En conséquence, avec l'assentiment unanime, les bills ci-après sont réputés avoir été présentés, lus une première fois et avoir fait l'objet d'un ordre tendant à leur impression et à leur deuxième lecture à la prochaine séance de la Chambre.

Bill C-201, Loi concernant le coût de publication des rapports officiels.—*M. Herbert.*

Bill C-202, Loi modifiant la Loi sur les langues officielles.—*M. De Bané.*